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یک شنبه 21 آذر 1395
11 ربیع الاول 1438 - شماره 21508

قیمت بازارنوع سکه
1/140/000سکه تمام طرح جدید
1/125/000سکه تمام طرح قدیم

595/000نیم سکه
310/000ربع سکه

195/000گرمی
112/543هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3915دلار
4245یورو
4940پوند

1190لیر ترکیه
1095درهم امارات

قیمت سکه و ارز ) به تومان(

نماینده حامی دولت: وزارت راه
برای آتش سوزی قطارها سند جعل کرده است!

کوتاه اقتصادی

رئیس ایمیدرو مطرح کرد

اذعان به کم کاری در اکتشاف معادن
رئیس سازمان توسعه و نوسازی معادن، گفت: به اندازه کافی در 

حوزه اکتشاف معادن کار نشده است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، مهدی کرباسیان در همایش معدن و صنایع 
معدنی با اشاره به اینکه به اندازه کافی در حوزه اکتشاف کار نشده است، اظهار 
داشت: معادن خوبی در حوزه سنگ آهن، طلا، روی، مس و سایر حوزه ها داریم.

کرباسیان افزود: آمادگی داریم با سرمایه گذاران داخلی و خارجی شریک 
شویم و کار اکتشافی و بهره برداری را به انجام رسانیم.

وی تصریح کرد: طرح جامع فولاد در دو سال گذشته شروع شد و براساس 
آن در سال 2025 باید 55 میلیون تن فولاد تولید کنیم.

رئیس سازمان ایمیدرو با اشاره به اینکه صنایع فولادی که در کنار خلیج 
فارس و آب ها راه اندازی می شــوند از مزایای ارزش افزوده بیشتری برخوردار 
هســتند، اظهار داشــت: در حوزه مس اقدامات خوبی شــده و تعدادی طرح 
نیمه تمام داریم که با حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی تکمیل خواهد شد.

کرباســیان به اقدامات انجام شــده در طرح اکتشافی اشاره کرد و گفت: 
طی ســه ســال اخیر که برنامه 250 هزار کیلومتر مربع از مساحت کشور را 
آغاز کرده ایــم، به ذخایر قابل توجهی در حوزه های ســنگ آهن، مس، طلا، 
زغالسنگ، روی و... دست یافته ایم به طوری که تنها 50 تن به ذخایر طلای 

کشور افزوده شده است.
وی گفت: ظرفیت ســازی برای تولید مس در سال 2025 بیش از یک و 

نیم میلیون تن است.
کرباســیان هــدف از برگزاری همایــش را اعلام ظرفیت هــای ایران به 
سرمایه گذاران خارجی و داخلی و همچنین مذاکره شرکت های ایرانی و خارجی 

برای سرمایه گذاری دانست.
وی افزود: از طرح هایی که به صرفه جویی در استفاده از آب و انرژی و حفظ 

محیط زیست توجه بالایی داشته باشد، استقبال می کنیم.

نعمت زاده:

هیچ محدودیتی 
برای واردات کالا نداریم

همتی: به دلیل گرانی بیمه

30 درصد وسایل نقلیه بیمه نیستند

وزیر صنعت، معدن و تجــارت گفت: ما هیچ محدودیتی 
برای واردات کالا نداریم، به جز موارد معدودی قانون مانع آن 

شده است.
به گزارش خبرگزاری ها، محمدرضا نعمت زاده در هفتمین اجلاسیه 
دوره ششــم نمایندگان اتاق اصناف ایران اظهار داشــت: برای نصب 

صندوق های مکانیزه فروشگاهی باید ضرب الاجل تعیین شود.
وی افزود: این کار در جهت شفاف ســازی باید انجام شــود و آن 
بخش از این صندوق ها را که نمی توان در داخل کشور تولید کرد، از 

طریق واردات تامین شود.
نعمت زاده بیان داشت: در تمام کشورها حتی کشورهایی که سطح 
آنها از ما پایین تر است، این صندوق ها در واحدهای صنفی قرار دارد و 

باعث می شود، مالیات بر اساس درآمد واقعی گرفته شود.
وزیــر صنعت، معدن و تجارت همچنین عنوان کرد: قانون جدید 
بانک مرکزی برای عضو شــدن رئیس اتاق اصناف در شورای پول و 
اعتبار به هیئت دولت فرستاده شده و این تصمیم در حال بررسی است.
نعمت زاده با تاکید بر اینکه معتقدیم قاچاق را باید در مبادی ورودی 
کنترل کنیم، اظهار داشت: توافقنامه ای را پس از یک سال با وزارت 
کشــور امضا کردیم تا موضوع ته لنجی ها حل شود تا دیگر کسی به 

اسم ته لنجی 50 وانت بار به کشور نیاورد.
وی در مورد ایجاد فروشــگاه های زنجیره ای گفت: این فروشگاه 
باید بر اساس نظام و دستورالعمل خود شکل گیرد، امروزه 5 درصد 
توزیع در کشور در دست فروشگاه های زنجیره ای است، در حالی که 
در کشورهای دیگر متوسط توزیع در فروشگاه های زنجیره ای حدود 

70 درصد است.
وزیر صنعت با بیان اینکه ما باید خودمان را با شرایط و نیاز امروز 
تطبیق دهیم، گفت: باید در امر توزیع و تولید خواسته مردم را بسنجیم، 
امروزه مردم می خواهند از اوقات فراغت خود حداکثر استفاده را داشته 
باشند و خریداران با توجه به وقت کم تمایل بیشتری برای خرید از 

فروشگاه های زنجیره ای دارند.
نعمت زاده با بیان اینکه قیمت گذاری هنوز در کشور ما در مراکز 
تولید متمرکز است، اظهار داشت: ولی قیمت گذاری در دنیا در مراکز 
توزیع اتفاق می افتد و این موضوع رقابت را در ســطح توزیع بیشــتر 

می کند.
وی تصریح کرد: خواست مشتریان این است که روز به روز نقش 

خود را قوی تر کنند و ما هم تابع آن هستیم.
وزیــر صنعت ادامه داد: مــا معتقدیم با تمرکز خرید، نگهداری و 

انبارداری در فروشگاه های زنجیره ای هزینه ها پایین می آید.
به گزارش فارس، نعمت زاده تصریح کرد: ما هیچ محدودیتی برای 
واردات کالا نداریم، به جز مواردی که قانون مانع آن شده است. یکی 
از محدودیت های واردات کالا تعرفه اســت و در جاهایی که احساس 

کرده ایم، تعرفه مانع ورود کالا بوده در آن تغییر ایجاد کرده ایم.
وی بیان داشت: به عنوان مثال تعرفه پوشاک کالا که 75 درصد 
بــود را به 55 درصد کاهش داده ایم و حتی معتقد هســتیم که این 

رقم باید کاهش یابد.
نعمت زاده بیان داشــت: ما در حاکمیت باید همه چیز را متعادل 
کنیــم هم به تولید، هــم به توزیع و هم بــه مصرف کننده، قاچاق، 
درآمدهــای مالیاتی و همچنین به واحدهای کوچک توجه داشــته 
باشیم و فقط نمی توان از یک دیدگاه برای موضوعی تصمیم گیری کرد.

وی افزود: قاچاق باید از مبادی ورودی کنترل شود.
ســخنان نعمت زاده در خصوص حمایت از واردات در حالی است 
که واردات بی رویه از کشــورهای مختلف باعث نابودی تولید داخلی 
شده و دولت ظاهرا بدون توجه به این نکته )در حالی که در شعارهای 
انتخاباتی اش بر روی حمایت از تولید داخلی تاکید کرده بود( همچنان 

در حال حمایت از واردات می باشد.

یک مقام آگاه:

500 هزار تن مرکبات شمال
 از بین رفت

یک مقام آگاه گفت: در اثر ســرمازدگی های اخیر در شمال 
کشــور 500 هزار تن از مرکبات از بین رفته است و نگران تنظیم 

بازار شب عید هستیم.
یک مقام آگاه در گفت وگو با خبرگزاری فارس، در مورد آخرین وضعیت 
باغات مرکبات شمال که طی دو هفته اخیر بر اثر بارش برف و سرمای زیاد 
با مشکل مواجه شده است، اظهار داشت: طبق برآوردها 500 هزار تن از 
مرکبات شمال بر اثر سرما از بین رفته است و از طرف دیگر به دلیل عدم 
تنظیم بازار از سوی دولت، دلالان وارد بازار شده و آن را خراب کرده اند.
وی اضافه کرد: کار به جایی رسیده که دلالان مرکبات را به یک سوم 
قیمت ســال گذشته از باغداران می خرند و چون باغداران از تنظیم بازار 
اطمینان لازم را ندارند اقدام به عرضه بیش از حد محصول در بازار کرده اند 

که سبب افت شدید قیمت مرکبات شده است.
این منبع مطلــع به اقدامات کمرنگ دولت در بحث خرید تضمینی 
مرکبات هم اشاره کرد و گفت: دولت برای خرید محصولات خسارت دیده 
اقدام جدی نکرده اســت و کشــاورزان با یک نوع بحران هرج و مرج در 
زمینه مرکبات و حتی کیوی مواجه شــده اند و زحمات یکساله شــان در 

حال نابودی است.
وی در پاسخ به اینکه پس با این حساب نمی توان چشم اندازی برای 
صادرات مرکبات داشت، افزود: صادرات که هیچ، پیش بینی ما این است 
که با این اوضاع برای تنظیم بازار شب عید هم با مشکل مواجه شویم و 

باید زودتر دولت فکری به حال این موضوع بکند.
براساس این گزارش با بارش سنگین برف در دو هفته اخیر در استانهای 
گلستان، مازندران و گیلان و یخ زدگی باغات مرکبات خسارت های زیادی 

به باغداران مرکبات وارد شد.
موســوی مدیرکل دفتر مدیریت بحران وزارت جهاد کشــاورزی که 
از باغات مرکبات ســه استان بازدید کرده بود گفت که 20 تا 30 درصد 
باغات مرکبات از بین رفته است و تمام ماجرا هم فقط یخ زدگی محصول 
و تلخ شدن مرکبات نیست بلکه در برخی نقاط درختان نیز شکسته اند.

رئیس کل بیمه مرکزی گفت: به دلیل گرانی نرخ بیمه در حال 
حاضر 30 درصد وسایل نقلیه بیمه نیستند.

عبدالناصر همتی گفت: طبق ماده 297 قانون مجازات اسلامی 6 نوع 
نرخ انواع دیه اســت، کســی که باید آن را پرداخت کند می تواند یکی از 

آنها را انتخاب کند.
وی افزود: بر اساس فتوای مقام معظم رهبری در سال 74 انواع سه گانه 
احشام؛ یعنی شتر، گاو و گوسفند به عنوان مبنای دیه تعیین شد و بعد 
چون شتر ارزان تر اســت چند سالی است که قیمت شتر مبنای تعیین 

ارزش ریالی دیه مشخص شده است.
همتی با بیان اینکه قیمت شــتر با افزایش نرخ مواجه اســت، گفت: 
هم  اینک قیمت صد شــتر در ماه های غیرحرام 190 و در ماه های حرام 
254 میلیون تومان شــده است متناسب با آن نرخ حق بیمه نیز افزایش 

یافته است.
وی افزود: الان اگر شما بخواهید یک پراید را بیمه کنید باید 900هزار 

تومان حق بیمه شخص ثالث بپردازید.
رئیس کل بیمه مرکزی با بیان اینکه به علت گران بودن نرخ بیمه 30 
درصد وسایل نقلیه بیمه نیستند و اگر این روند افزایشی همچنان ادامه 
یابد ممکن اســت تعداد کمتری بتوانند بیمه نامه بخرند، گفت: در قانون 
مجازات اســلامی پرداخت درهم نقره برای دیه نیز پیش بینی شده است 
که با قیمت امروز 10 هزار درهم نقره حدودا 107 میلیون تومان می شود.
همتی افزود: اگر قوه قضائیه قبول بفرماید و این موضوع را بررســی 
کند و اوامر مقام معظم رهبری را نیز در این زمینه بتوانیم بگیریم کمک 

بزرگی برای بیمه مسئولیت شخص ثالث در جامعه می شود.
وی گفت: 107 میلیون تومان نسبت به 190 میلیون تومان نرخ حق 
بیمه بیش از 40 درصد کاهش نشــان می دهد یعنی بیمه نامه 900 هزار 

تومانی را می توان 500 هزار تومان فروخت.

* عملیات کابل برگردان با هدف توسعه شبکه کابل در مراکز مخابرات پیروزی، 
شهید عرب ســرخی، الغدیر، شهید زارعی، شهید باهنر )اسلامشهر(، پیام نور از 
تاریخ 21 آذر ماه آغاز می شود.به گزارش روابط عمومی مخابرات منطقه تهران، با 
اجرای عملیات مذکور ارتباط تلفنی مشترکین در مرکز مخابرات پیروزی با پیش 
شــماره های 3325، 3330 الــی 3366، 3660، 3378، 3379 در محدوده بلوار 
اســدی، خیابان های منتظری، اقبال لاهوری، کوچه نور، عمادی، رودنشین و در 
مرکز مخابرات شهید عرب سرخی با پیش شماره های 3337 الی 3339، 3374 
الی 3377 در محدوده خیابان های فدائیان اســلام، شهید سرگرد محمدی، روز 
بهانی، شهید مصطفی امیری، کوچه های شهید جعفر روز بهانی، شهید پورشه و در 
مرکز مخابرات الغدیر با پیش شماره های 3300 الی 3304، 3343، 3662، 3368 
الی 3373 در محدوده خیابان شهید محلاتی، شهید آیت ا... سعیدی، شهید مخبر 
جنوبی، شهید بهزادی حداکثر به مدت 72 ساعت با اختلال همراه است.براساس 
همین گزارش با اجرای عملیات کابل برگردان ارتباط تلفنی مشترکین در مرکز 
مخابرات شــهید زارعی با پیش شماره های 4410 الی 4417، 4609، 4495 در 
محدوده بلوار فردوس غرب، بلوار شقایق، اتوبان باکری، اتوبان تهران کرج، شقایق 
جنوبی و در مرکز مخابرات شهید باهنر ) اسلامشهر( با پیش شماره های 5646 الی 
5649 در محدوده مرکز حداکثر به مدت 3 روز دچار اختلال می شود.همچنین با 
اجرای عملیات کابل برگردان ارتباط تلفنی مشترکین در مرکز مخابرات پیام نور 

از ساعت 1 بامداد به مدت 5 ساعت با اختلال همراه است.
* رئیس اتاق اصناف ایران ادامه داد: در حال حاضر میان صنف و صنعت 
تعریف درســتی نیست و اصناف به این خاطر دچار زیان می شوند.علی 
فاضلی در همایش اتاق اصناف تاکیــد کرد: تا به امروز حتی یک ریال 
تســهیلات در ایجاد شهرکهای صنفی به اصناف تعلق نگرفته و این امر 
باعث شــده بخشی از تولیدیهای ما به سمت دلالی و واسطه گری سوق 
پیدا کند.وی افزود: اینکه گفته می شود بازار ایران بازار بزرگی است در 
واقع توسط اصناف اداره می شود اما ابزارهای لازم برای کنترل این بازار 
در اختیار اتحادیه های صنفی نیســت.به گزارش تسنیم وی تاکید کرد: 
ساختار بازرسی اصناف در کشور حدود 17 ماه است که یک ریال دریافت 
نکرده است و محل بودجه اتحادیه های صنفی مبلغی را برای بازرسیهای 
خود دریافت نمی کنند.فاضلی با اشاره به اینکه بخش خدمات نه تنها به 
عنوان بخشی زائد به حساب نمی آید بلکه به عنوان نیازی مهم در مجموعه 
اقتصاد کشور سنجیده می شود گفت: بخش قابل توجهی از اشتغال کشور 
در شــرایط فعلی توسط بخش خدمات تامین می شود و در کنار آن نیاز 

مصرف کنندگان تامین می شود.
* شاخص کل قیمت و بازده نقدی بورس تهران در پایان معاملات دیروز، با کاهش 
91 واحدی به رقم 81 هزار و 250 واحد رسید. شاخص کل هم وزن اما با کاهش 
یک واحدی روی رقم 16 هزار و 180 واحد ایستاد.دیروز همچنین شاخص سهام 
آزاد شناور با کاهش 166 واحدی عدد 90 هزار و 143 واحد را به نمایش گذاشت.
شاخص بازار اول نیز در حالی با کاهش 91 واحدی به رقم 57 هزار و 907 واحد 
دست یافت که شاخص بازار دوم با 6 واحد کاهش عدد 171 هزار و 596 واحد را 
تجربه کرد.شاخص کل فرابورس هم)آیفکس( اما با افزایش 7 واحدی عدد 870 

واحد را به نمایش گذاشت.
* مدیرکل دفتر میوه های سردسیری و خشک وزارت جهاد کشاورزی 
گفت که در کشــور حدود یک میلیون و 1۸5 هزار تن انواع محصولات 
خشــکباری تولید شده که سال گذشته که بالغ بر ۴00 هزار تن از آن به 
ارزش 2/2 میلیارد دلار به بیش از 170 کشور جهان صادر شد؛ بنابراین 
هیچ کمبودی برای هیچ یک از محصولات خشکباری نداریم.رویین تن 
درگفتگو با ایسناافزود: قیمت انواع آجیل و خشکبار در سال جاری به 
مراتب بهتر و ارزان تر از پارســال است، چرا که فاصله قیمت محصول 
باغداران تا بازار مصرف چندان زیاد نیســت و همین عامل، سبب شده 
رقابت در بازار با توجه به تنوع و تکثر محصول افزایش یابد که به عنوان 
مثال می توان گفت هر کیلوگرم پســته و گردو حدود 25 هزار تومان از 
باغداران خریداری و حدود 35 هزار تومان در بازار مصرف عرضه می شود.

برنامه  عضو کمیســیون 
و بودجــه مجلس با تاکید بر 
اینکه وزیر راه باید استعفا و 
خود را به دستگاه قضا معرفی 
از  بعد  راه  وزارت  گفت:  کند 
برای  و  آتش سوزی دو قطار 
جعل سند  مسئولیت  از  فرار 

کرد.
به گزارش خانه ملت؛ غلامعلی 
جعفرزاده ایمن آبادی، در خصوص 
استیضاح عباس آخوندی، وزیر راه 
و شهرسازی درپی حوادث اخیر 
در مباحث راه به خصوص حادثه 
تصادف قطار ســمنان گفت: در 
مــورد این حادثه بررســی های 
زیادی انجام شــده اســت و به 
یقین می توان گفت تصمیم برای 
استیضاح آخوندی سیاسی نیست.
جعفرزاده ایمن آبادی تصریح 
کــرد: بعد از اتفاق آتش ســوزی 
شروع به جعل ســند کرده اند و 
برخی مدارک بعد از آتش سوزی 
جعل شــده است و این شجاعت 

نبوده که بگویند مقصر بودیم.
نماینده مردم رشــت تأکید 
کــرد: تقصیرهــا را بــه گردن 
ســوزن بانی می اندازند که حتی 
یک ساعت آموزش ضمن خدمت 

ندیده است.
افزود:  ایمن آبــادی  جعفرزاده 
نباید با این رویکرد که باید از دولت 
حمایت کرد چشم خود را بر روی 
واقعیت زنده زنده ســوخته شدن 

هموطنانمان در این حادثه ببندیم.
نایــب رئیــس فراکســیون 
مســتقلین مجلس دهــم تاکید 
کــرد: ضمن احترامــی که برای 
همه اعضای دولت قائل هســتم 
آقای آخوندی باید استعفا می داد 
و مردانه خود را به دســتگاه قضا 
معرفی می کرد چه حرفی است که 
در استیضاح از خودم دفاع می کنم.

جعفرزاده ایمن آبادی تصریح 
کــرد: 50 نفــر ســوختند و هر 
جور بررسی می کنیم وزارت راه 

راه آهن مقصر است. و
ایــن نماینده حامــی دولت 
با اشــاره به نقــص تجهیزات و 
بــه کار رفته در  دســتگاه های 
لوکوموتیورانــی و قطارها عنوان 
کرد: متأســفانه دستگاه هایی که 
وزارت راه از چین خریدند تقلبی 
بوده و در 18 مــاه 4 هزار خطا 
داشته است یعنی به قرار روزی 7 
و نیم خطا و هیچ اقدامی در جهت 
رفع این خطاها انجام نشده است.
یمن آبــادی  ا ده  جعفــرزا
همچنین گفت: چطور دستگاه ها 
در این درجه حرارت یخ بسته و 
قطار در سیبری حرکت می کند 
و یخ نمی بندد، جز این است که 
دســتگاه های قلابی خریده اند و 
کلک زده اند و متوجه هم نشده اند 
و در برابر بروز خطاهای مکرر آن 

نیز سهل انگاری کردند.
وی همچنیــن تاکیــد کرد: 

افرادی که می گوییم عامل خطای 
انســانی بودند حتی یک ساعت 
آمــوزش ضمن خدمت ندیدند و 
سوزن بان عادی بوده اند و این ها 
را مقصر کرده اند و می خواهند سر 
این ها را ببرند در حالی که موضوع 

از اساس به این شکل نیست.
نایــب رئیــس فراکســیون 
مستقلین مجلس ادامه داد: زمان 
آتش ســوزی و تصــادف درهای 
قطار قفل می شود و یک چکش 
نبوده که شیشــه را بشــکنند و 

بیرون بیایند.
حاشیه امن مدیران کل 

راه آهن
عضــو  زمینــه  همیــن  در 
کمیســیون عمــران مجلس با 
انتقاد از این که انتصابات راه آهن 
به گونه ای اســت که مدیران کل 
از یک حاشــیه امنــی برخوردار 
هستند، گفت: در سانحه برخورد 
قطــار در ســمنان بایــد مدیر 
کل راه آهــن شمال شــرق مورد 

بازخواست قرار می گرفت.
شادمهر کاظم زاده در گفت وگو 
با تســنیم، با تاکید بــر این که 
نباید  در بحث برخــورد قطارها 
عجولانــه برخورد شــود، افزود:  
عوامل متعددی در بروز این سانحه 
قصور داشــته اند، از سوی دیگر 
مسئولان مستقیم و غیرمستقیم 
نیز در این حادثه دخیل بوده اند.

عضو کمیسیون عمران مجلس 

با بیان این که نــوع انتصابات در 
راه آهن جمهوری اســلامی ایران 
به گونه ای است که یک حاشیه امن 
برای مدیران ایجاد شــده، اظهار 
کــرد: به حوزه راه و شهرســازی 
کشور ایرادات فراوانی وارد است، 
در سانحه برخورد قطار که حامل 
زائر مشــهدالرضا  حــدود 400 
بود مســئولان مربوطه از جمله 
اســتاندار، فرمانــدار و مدیرکل 
راه آهن شمالشــرق تا حدود یک 
ساعت بعد در جریان ماجرا نبودند.
کاظــم زاده یادآور شــد: در 
لحظات اول برخورد قطارها تعداد 
تلفات جانی کم بوده اما به دلیل 
تاخیر در امدادرسانی آمار تلفات 

افزایش یافته است.
وی با تاکید بر این که انتصابات 
در راه آهن بایــد کاملا حرفه ای 
باشــد، گفت: تنهــا نباید به این 
بســنده کرد که چهار نفر مقصر 
مســتقیم بروز ســانحه معرفی 
شــوند بلکه باید مدیران کل که 
دارای حاشــیه امنی هستند نیز 

بازخواست شوند.
عدم کفایت وزیرراه 

محرز است
و  عضوکمیســیون صنایــع 
معادن مجلس هم با تاکید براینکه 
جان باختگان حادثه قطار سمنان 
تاوان ضعــف مدیریت و نظارت 
مســئولان را پس داده اند، گفت: 
بــا توجه بــه گزارش های واصله 

درخصوص جعل اســناد پس از 
تصادف، عدم کفایــت وزیرراه و 

شهرسازی محرز است.
ولــی ملکی با بیــان این که 
جــان باختگان حادثــه مذکور 
تاوان ضعــف مدیریت و نظارت 
مســئولان را پس داده اند، افزود: 
اســتیضاح وزیر راه و شهرسازی 
برای جلوگیــری از تکرار چنین 
حوادثی در دستورکار نمایندگان 

مجلس قرار گرفته است.
وی با بیان اینکه سهل انگاری 
مسئولان نباید دیگر تکرار شود، 
تصریح کرد: با برکناری وزیر راه و 
شهرسازی همه مسئولان متوجه 
ضرورت اعمال دقت نظر درحیطه 
کاری خود شده و از بروز چنین 

حوادثی جلوگیری خواهند کرد.
گفتنی است در همین رابطه، 
در حالی که نمایندگان مجلس از 
وزیر راه خواسته اند به دلیل جعل 
ســند در حادثه برخورد قطارها 
استعفا دهد، شرکت مجری طرح 
ATC مســیر تهران-مشهد طی 
بیانیه ای با اشاره به عدم آشنایی 
لکوموتیورانــان بــه ATC اعلام 
کــرد: ATC فقط 200 بار خراب 

شده است.
شرکت »مهاران« که انتقادات 
کارشناسان را »هجمه تبلیغاتی« 
علیه خود دانســته اســت اعلام 
کرد: تا کنون چنــد هزار توقف 
قطار توسط ATC به خاطر تخطی 

لکوموتیوران به دلیل عدم آشنایی 
با سیستم صورت گرفته است که 
تمام آنها به عنوان خرابی سیستم 

اعلام گردیده است.
این شرکت که تلاش نموده 
است »تخطی لکوموتیوران« را از 
حادثه سمنان ذکر کند در جایی 
دیگر از بیانیه خود گفته اســت: 
 ATC لازمه بهره برداری از سیستم
در راه آهن، آموزش گســترده به 
بیش از دو هزار لکوموتیوران بوده 
است که به دفعات صورت پذیرفته 

و طبیعی است.
همچنین در این اطلاعیه آمده 
اســت: کلیه قطار هایی که اساساً 
فاقد ATC می باشــند و در مسیر 
تهران- مشهد تردد می نمایند به 
عنوان خرابی ثبت گردیده است. 
در گزارشی که در فضای مجازی 
خرابی  اعــلام  برگ  تصویرچند 
نشان داده شده بود، در نود در صد 
آنها علــت خرابی ، »قطار فاقد« 

ATC درج گردیده بود.
ایــن در حالی اســت که به 
اعتقاد افــراد آگاه، اساســا آمار 
منتشر شده مربوط به خطاهای 
سیســتم ATC در 6 ماه نخست 
امســال بوده است که طبق این 
گزارش 3 هزار و 988 خطا مربوط 
به ســامانه ATC در مدت مذکور 
ثبت شده است ولی تلاش موثری 
بــرای رفع ایــن عیب ها صورت 

نگرفته است.

معاون وزیر نفت از افزایش 
تدریجی قیمــت گاز خانگی 

خبر داد.
به گزارش فــارس، حمیدرضا 
عراقی گفت: بر اساس مصوبه جدید 
شورای اقتصاد، اگر صنایع کوچک 
امکان تامین منابع مالی برای تامین 
گاز مورد نیاز خود را نداشته باشند، 
تا 240 میلیون تومان به آنها کمک 
خواهیم کرد که حجم ایستگاه گاز 
آنها تا 300 هزار مترمکعب است و 
بقیه مبلغ را نیز به صورت قسطی 

باید پرداخت کنند.
ملــی  شــرکت  مدیرعامــل 
گاز افــزود: با توجه بــه ضرورت 
صرفه جویی جدی در مصرف گاز 
خانگــی، قیمت گاز در این بخش 
کم کم افزایش خواهد یافت. اما در 
ارتباط با صنایع، هدف ما این است 
که توســعه قیمتی زیادی نداشته 
باشــیم و قیمت گاز صنایع خیلی 

افزایش نداشته باشد.
عراقی با بیان اینکه سهم گاز 
در سبد انرژی کشور در سال 82 

معادل 40 درصــد بود، گفت: در 
حال حاضر این سهم به 72 درصد 

رسیده و نفت جای خود را به گاز 
داده است، به طوری که کم کم باید 

نفت سفید را در موزه ها پیدا کنیم.
وی همچنین با اشاره به افزایش 
یک درصدی تولید ناخالص ملی با 
بهره برداری از هر فاز پارس جنوبی 
گفت: ســال آینده یــک میلیارد 
مترمکعب گاز در روز تولید می شود 
و امکان صادرات گاز به کشورهای 

همسایه را نیز خواهیم داشت.
با  مدیرعامل شرکت ملی گاز 
بیان اینکه ثبــات تولید و حضور 
در بازارهــای جهانی با خط تولید 
از جمله ماموریت هــای ما بعد از 

تامین گاز مورد نیاز کشــور است، 
گفت: در حــال حاضر 95 درصد 
نیاز صنعت گاز از جمله تامین خط 
لوله، توربین  و کمپرسور در داخل 

تامین می شود.
عراقــی در پایان با بیان اینکه 
طی دو ســال آینده گاز مورد نیاز 
صنایع و نیروگاه هــای در چابهار 
تامیــن خواهد شــد، گفت: برای 
تحقق اهداف ما در برنامه ششــم 
نیز 72 هزار میلیــارد تومان باید 

هزینه شود.

معاون وزیر نفت:

قیمتگازخانگیگرانمیشود

اقتصادی  کمیســیون  عضو 
نفت  پول  بازگشت  عدم  مجلس، 
به کشور را از جمله دلایل کمبود 

ارز در بازار دانست.
سید حسن حسینی شاهرودی در 
گفتگو با تسنیم گفت: کنترل کننده 
بازار ارز بانک مرکزی است ولی سالیان 
درازی کــه بانک مرکــزی وعده تک 
نرخی شدن نرخ ارز را می دهد ولی به 
دلیل آنکه مؤلفه های دیگری در این 

تصمیم اثرگذار است هنوز این مسئله 
محقق نشده است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس 
گفت: یکــی از مؤلفه های کنترل نرخ 
ارز، کنتــرل بازار داخلــی و تجارت 
جهانی است. به واسطه چالشهایی که 
در منطقه وجود داشته و همین طور 
موضوع تحریمها که با توافق هسته ای 
قول برداشــته شدن آن داده شد این 
امید وجود داشــت که تــا حدودی 

چالشها کمتر شود. اما از آنجا که برجام 
هــم نافرجام ماند و توفیقات آنچنانی 
هم نصیب کشــور نشــد، دولتمردان 
طبق معمول نتوانســتند به وعده یا 
پیش بینی صورت گرفته در خصوص 

ارز تک نرخی عمل کنند.
وی با اشــاره به تکانه های اخیر 
در بازار آزاد ارز کشــور تصریح کرد، 
کنترل بــازار ارز وظیفه بانک مرکزی 
اســت، اما عوامل خارجی هم در این 

موضوع دخیل هستند و می توان گفت 
جهت گیری این مؤلفه ها به ســمتی 
نبوده اســت که چشــم انداز روشنی 
از برطرف شــدن مشــکلات خارجی 

ایجاد کند.
حســینی ادامه داد، در شــرایط 
اقتصادی و امنیتی که در حال حاضر 
وجود دارد، نمی توان وعده مشخصی 
در مورد تک نرخی شدن ارز مطرح کرد. 
البته در صورتی که منابع ارزی دولت 

به حد کفایت باشد می توان روی این 
منابع برای تنظیم بازار ارز حساب کرد.
وی افــزود: نکته ای کــه در این 
خصــوص وجود دارد این اســت که 
موجودی صندوق توسعه ملی کشور 
مشــخص نیســت. برخی موجودی 
ارزی صندوق را حــدود 30 میلیارد 
دلاری تخمین می زنند ولی تا زمانی 
که این موجودی به صورت شــفاف از 
ســوی دولت اعلام نشود نمی توان از 

صندوق توسعه ملی انتظار اثرگذاری 
در بحرانهای ارزی کشور را داشت.

کمیسیون  رئیســه  هیئت  عضو 
اقتصادی مجلــس با بیان اینکه برای 
قســمتی از پول نفت فــروش رفته 
کشور امکان بازگشت به داخل وجود 
نداشته است، گفت: این چالش علاوه 
بر مشکل کاهش بهای نفت از جمله 
علتهایی است که سیستم ارزی کشور 

را با مشکل رو به رو کرده است.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس: 

مشکلبازگشتپولنفتبهکشوریکیازدلایلگرانیارزاست

اتاق  اجلاسیه  هفتمین  در 
اصناف ایــران یکی از فعالین 
صنفی اواســط سخنان معاون 
اول رئیس جمهــور، خطاب به 
وی از توســعه لجام گسیخته 
در  زنجیره ای  فروشــگاه های 

کشور گلایه کرد.
به گزارش تســنیم، اســحاق 
جهانگیری روز گذشته در هفتمین 
ایران، اظهار  اتاق اصناف  اجلاسیه 
داشــت: هیــچ کاری مهم تر از آن 
نیســت که بتوان اشتغالزایی مورد 
نیاز جامعه را فراهم کنیم اما دولت 
آن قدر بزرگ شده است که حقوق 
کارمنــدان خود را نیز به ســختی 
باید  پرداخــت می کند و دولــت 

کوچک شود.
وی با اشــاره به اینکه فعالین 
اقتصــادی باید به علم و دانش روز 
دنیا مجهز شــوند گفــت: در این 

شرایط اســت که تولیدات داخلی 
می تواند با کالاهای خارجی رقابت 
کند و باید توجه داشــت که بازار 

امروز دنیا کاملا رقابتی است.
جهانگیری تاکید کرد: مهم ترین 
سیاست هایی که در اختیار ما قرار 
گرفته تا کشــور را در مسیر خود 
قرار دهیم، اقتصاد مقاومتی اســت 
اما باید در نظر داشــت که تنها ما 
مسئول اقتصاد مقاومتی در کشور 
نیســتیم و یک عده با استفاده از 
این حربه به دنبال سیاســی کردن 
موضوع اقتصاد مقاومتی برای انتقاد 

از دولت هستند.
وی با اشــاره به اینکه اقتصاد 
مقاومتی بــه چالش های بیکاری و 
رفاه مردم پاسخ می دهد، ادامه داد: 
دقیق ترین سیاست ها در بخش های 
مختلف اقتصادی در سیاست اقتصاد 

مقاومتی نگاشته شده است.

معاون اول رئیس جمهور افزود: 
در اقتصاد مقاومتی آمده است که 
اقتصاد باید مردمی و آنها پرچمدار 
اقتصاد کشور باشند که اصناف در 
واقع همان نماد اقتصاد مقاومتی به 
حساب می آیند. اگر روزی توانستیم 
تمام اقتصاد را در اختیار مردم قرار 
دهیم به معنی آن است که اقتصاد 
مقاومتی را ایجاد کرده ایم. امروز در 
کشور تمام بخش های نظام بر روی 
اقتصــاد مقاومتی اجماع دارند و بر 
این اســاس می توان سیاست های 

اقتصاد مقاومتی را پیش برد.
جهانگیــری در بخــش دیگر 
صحبت های خود با اشاره به اینکه 
برای حمایت از تولید تسهیلاتی از 
طریق بانک ها به واحدهای کوچک 
و متوسط اختصاص می یابد گفت: 
علاوه بر این امر باید شــرایط لازم 
برای یافتن بازارهای صادراتی اقدام 

شود به تولیدکنندگان کمک شود 
تــا بتوانند در بازارهــای صادراتی 

حضور یابند.
وی با اشــاره بــه اینکه یکی از 
تولیــد داخل  از  راه هــای حمایت 
جلوگیــری از ورود کالای قاچاق به 
نباید  کشور است، خاطرنشان کرد: 
بــازار خود را به صــورت مجانی در 
اختیــار خارجی ها قــرار دهیم در 
همین راستا به هیئت های خارجی 
که به ایران می آیند گفته شده است 
که اگــر می خواهید بازار ایران را در 
دست گیرید به کشور خود بازگردید 
اما در صــورت برنامه ریــزی برای 
سرمایه گذاری در ایران به ایران بیایید 
و بدانید که از شما استقبال می کنیم.

معــاون اول رئیس جمهــور با 
اشــاره به اینکه ممنوعیت واردات 
هیچ نوع کالایی به کشور بر اساس 
قانون نداریم گفت: تنها در شرایطی 

برای واردات کالا محدودیت گمرکی 
اعمال می شود یا آنچه مسائل فنی 
و برخی استانداردها مانع ورود یک 

کالا به کشور است.
جهانگیــری ادامــه داد: برای 
مبارزه با قاچاق کالا باید از گلوگاه ها 
اقــدام صورت گیــرد و می توان از 
سیستم های تعرفه ای از ورود کالای 

قاچاق جلوگیری به عمل آورد.
وی در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشــاره به تشکر اصناف از او 
برای جلوگیــری از ورود تعزیرات 
حکومتی به موضوع برخورد با قاچاق 
کالا بیان کرد: این موضوع دستور 
مستقیم رئیس جمهور به بنده بود 
تا باعث برهم زدن آرامش اصناف در 
کشور نشویم اما شما )اصناف( باید 
با موضوع قاچاق کالا مبارزه کنید.

بنابرایــن گزارش در اواســط 
صحبت هــای جهانگیــری یکی از 

فعالیــن صنفی خطــاب به معاون 
اول رئیس جمهــور گفت: توســعه 
لجام گسیخه فروشگاه های زنجیره ای 
در کشور باعث شده که واحدهای 
صنفــی نتواننــد به درســتی به 

فعالیت های خود ادامه دهند.
جهانگیری در ادامه صحبت های 
خود خطاب به این اظهارات گفت: 
کسی که فروشــگاه زنجیره ای در 
کشور دایر می کنند مانند شما یک 
صنف اســت. اما اگر به این نتیجه 
رسیده شود که توسعه فروشگاه  های 
زنجیره ای به مصلحت کشور نیست 

با آن برخورد می شود.
وی تاکید کرد: این مشــکلات 
قابل حل اســت اما بــرای دولت 
منافع ملت مورد اهمیت اســت و 
تولیدکننــده داخلی حق ندارد هر 
کالای بنجلی به عنوان تولید داخلی 

به مردم بفروشد.

اعتراضبهجهانگیریبرایتوسعهلجامگسیختهفروشگاههایزنجیرهای

ملی  بنیــاد  مدیرعامــل 
توانمندسازی گندم کاران با بیان 
این که دولت طبق قانون باید هر 
با نرخ تورم، قیمت  سال مطابق 
افزایش دهد،  را  تضمینی گندم 
گفت: با نــرخ 7 درصدی تورم، 
افزایش 2/۴ درصدی نرخ خرید 
ماه   2/5 از  پس  گندم  تضمینی 

معنا ندارد.
علی قلــی ایمانــی در گفت وگو 
بــا فارس، با انتقــاد از نحوه افزایش 
نرخ خرید تضمینی گندم از ســوی 
دولت، خاطرنشان کرد: دولت طبق 
قانون مصوب ســال 1368 مجلس 
شورای اسلامی مکلف است که نرخ 
محصولات کشاورزی را بر اساس نرخ 

تورم اعلام کند.
وی تصریح کرد: در این راستا ما 

نمایندگان مجلس را مقصر می دانیم 
که چرا ناظر بر اجرای قانون نیستند 
و چرا کمیسیون کشاورزی با وجود 
آن که می دانــد نرخ تورم حداقل 7 
درصد است و وزارت جهاد کشاورزی 
هم افزایش 9 درصدی نرخ تضمینی 
گندم را پیشــنهاد کرده بود، اما در 
نهایت نــرخ تضمینــی 2/4 درصد 

افزایش یافته است.
به گفته مدیرعامــل بنیاد ملی 
توانمندســازی گندم کاران، جالب تر 
اینجاســت که با ایــن وجود دولت 
هنوز نرخ خریــد تضمینی گندم را 
هنوز رسماً اعلام نکرده و آقای نوبخت 
در جایی عنوان کرده است که گندم 
به کیلویــی 1300 تومان خریداری 
خواهد شد، در حالی که دو نیم ماه 
است که از سال جاری زراعی و زمان 

اعلام رســمی نرخ خرید تضمینی 
می گذرد.

وی گفت: این درست نیست، در 
حالی که می خواهیم جشن خودکفایی 
گنــدم را برگزار کنیــم، این گونه با 
کشاورزان برخورد کنند، چرا که در 
فصل داشــت و برداشت نیز علاوه بر 
تورم امســال با تورم سال آینده هم 
روبه رو خواهیم شد که از همین اکنون 
دستمزد کارگران حداقل 10 درصد 
افزایش خواهد داشت. مضاف بر آنکه 
خود دولت قیمت کود شیمیایی را از 
10 تــا 66 درصد افزایش داده و بذر 
گندم نیز از کیلویی 1470 تومان به 
1560 تومــان یعنی چیزی حدود 8 

درصد افزایش داشته است.
اثر منفی بر تولید گندم

در همین رابطه، رئیس کمیسیون 

کشــاورزی مجلــس در گفت وگو با 
فارس گفت: مصوبه شــورای اقتصاد 
هیچگونــه انگیزه ای بــرای افزایش 
تولید داخل ایجــاد نمی کنند و در 
جهت حمایت از تولید داخل نیست.
علی محمد شــاعری در پاسخ به 
اینکه دولت امســال نیز برای خرید 
تضمینی با کمبود منابع مواجه بوده تا 
حدی که دست به دامان انتشار اوراق 
برای تسویه مطالبات گندم کاران شد، 
گفت:  حمایــت از تولید داخل باید 
در اولویــت کار دولت و مجلس قرار 
گیرد، دولت می تواند از محل منابع 
یارانه ها تولید داخل را حمایت کند 
و مابه التفــاوت قیمت را از این محل 

جبران کند.
شاعری در پاسخ به اینکه برخی 
می گویند قیمت جهانــی گندم به 

مراتــب پایین تــر از قیمــت تولید 
داخلی اســت،  تصریح کرد: ما اگر به 
دنبال حمایــت از تولیدات کالاهای 
اســتراتژیک به ویژه گندم هستیم 
نباید کاری به بازارهای جهانی داشته 
باشیم بلکه راهکارهایی اتخاذ کنیم 
که کشاورزان تشــویق بشوند تا در 

جهت خودکفایی حرکت کنند.
وی  تأکید کرد: منطقی نیست 
نرخ رشد خرید تضمینی را به صورت 
غیرمتعارف کاهش دهیم به این بهانه 
که منابع لازم برای خرید تضمینی 

محصولات وجود ندارد.
شایان ذکر اســت دو روز پیش 
نوبخت در مصاحبه ای کوتاه با صدا و 
سیما نرخ خرید تضمینی را کیلویی 
1300 تومان اعلام کرد. این در حالی 
که وزارت جهاد کشاورزی از سه ماه 

قبل پیشــنهاد خود را برای افزایش 
نرخ خرید تضمینی انواع محصولات 
از جمله گندم تا 9 درصد افزایش به 
دولت پیشــنهاد داده بود که ظاهراً 
در هیأت دولت و شــورای اقتصاد به 

تصویب نرسیده است.
با این حال افزایش دو درصدی 
نرخ خرید گندم در شــرایطی است 
که حداقل نرخ تورمی که از ســوی 
دولت بیان شده، 7 درصد بوده است.
جالب اینجاســت کــه علیرغم 
بی مهری دولت به کشاورزان با اعلام 
نرخ پایین خرید تضمینی که باعث 
کاهش تولید گندم خواهد شد، قرار 
اســت فردا با حضور گنــدم کاران و 
مسئولان دولت از جمله رئیس جمهور 
یا معاون اول وی جشن خودکفایی 

گندم برگزار  شود!

مدیرعامل بنیاد ملی توانمندسازی گندم کاران خبر داد
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